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هنوز پایین تر از سطح پیش از کووید
کمک »باربنهایمر« به بهتر شدن وضعیت 

گیشه های اسپانیا

همدلی| به مدد فــروش »باربنهایمــر« مجموع 
فروش سینماهای اسپانیا در سال ۲۰۲۳ بهتر شد 
و به ۱۸ درصد کمتر از ســطح قبل از همه گیری 
رســید.به نقــل از ورایتی، فــروش »باربنهایمر« 
موجب شــد وضعیت فروش گیشه های سینمای 
اســپانیا در ســال ۲۰۲۳ با ۳۱ درصد افزایش به 
۵۴۱.۱ میلیون دلار برســد که هنوز ۱۸.۲ درصد 
کمتر از میانگین ۶۶۱.۶ میلیون دلاری ســال های 
۲۰۱۵-۲۰۱۹ و قبل از همه گیری کرونا اســت.

اسپانیا با فروش ۷۴.۹ میلیون قطعه بلیت در سالی 
که در پایانش هستیم، توانست جذب تماشاگران را 
۲۶ درصــد افزایش دهد که هنوز ۲۴ درصد کمتر 
از دوره قبل از کووید اســت. بــا این حال یکی از 
مدیران سینمایی اســپانیا ۲۰۲۳ را سومین سال 

متوالی بهبود باکس آفیس در اسپانیا خواند.
به ایــن ترتیب بایــد گفت وضعیت ســینماهای 
اسپانیا در ســال ۲۰۲۳ در مقایســه با فرانسه و 
آلمــان و به ویــژه بریتانیا پایین تر، اما در ســطح 
بهبود ســینماهای ایتالیا اســت. گفته می شــود 
قوی تر بودن وضعیت اقتصادی در شــمال اروپا از 
یک ســو و اعمال محدودیت های طولانی تر کووید 
برای حضور در سینماها در اسپانیا و ایتالیا، موجب 
این تفاوت شده است.مانند سراسر جهان، اعتصاب 
دوگانه هالیوود که موجب شــد اکران های مهم به 
تعویق بیفتد، کاهش فیلم های درجه یک به مانعی 
برای رشد بیشتر فروش ســینماها در اسپانیا هم 
منجر شــد.پیش بینی می شود ســال ۲۰۲۴ هم 
اوضاع سینماها بهتر شــود، اما بهبود واقعی برای 
رسیدن به سطوح پیش از همه گیری، سال ۲۰۲۵ 
خواهد بود.۴ فیلم پرفروش اسپانیا و در صدر آنها 
»باربی« با فروش ۳۷.۴۱ میلیون دلار، فیلم هایی 
بودند که برای اولین بار در اســپانیا از سال ۲۰۱۹ 
از مرز فــروش ۲۰ میلیون یــورو )۲۲.۲ میلیون 
دلار( فراتر رفتند.ســهم بازار فیلم های اسپانیایی 
از ۲۲ درصــد در ســال ۲۰۲۲ بــه ۱۷ درصد در 
ســال ۲۰۲۳ کاهش یافته است. از آنجا که فروش 
همه فیلم های داخلی نســبت به سال پیش ثابت 
بود، افزایش کل باکس آفیس موجب پایین آمدن 
ســهم سینمای داخلی در اســپانیا شده است. در 
همین حال ۹ عنوان از ۱۰ عنوان برتر اســپانیایی 
را فیلم های خانوادگی تشکیل دادند و این برخلاف 
ســال ۲۰۲۲ بود که فیلم های پرفروش اسپانیایی 

طیف گسترده تری داشتند.
۱۰ فیلم پرفروش در ســینماهای اسپانیا در سال 

۲۰۲۳ عبارت بودند از:
۱. »باربی« با فروش ۳۷.۴۱ میلیون دلار

۲. »فیلم برادران ســوپر ماریو« با فروش ۳۰.۵۳ 
میلیون دلار

۳. »آواتار، راه آب« با فروش ۲۸.۲۷ میلیون دلار
۴. »اوپنهایمر« با فروش ۲۳.۰۵ میلیون دلار

۵. »سریع ایکس« با فروش ۱۴.۳۹ میلیون دلار
۶. انیمیشــن »المنتال« با فروش ۱۴.۱۸ میلیون 

دلار
۷. »مگ ۲« با فروش ۱۳.۲۹ میلیون دلار

۸. فیلم اســپانیایی »قهرمانان« با فروش ۱۳.۱۸ 
میلیون دلار

۹. »پری دریایی کوچک« با فروش ۱۳.۱۵ میلیون 
دلار

۱۰. »ایندیانا جونز و گردونه سرنوشــت« با فروش 
۱۳.۰۸ میلیون دلار

با حضور سعید عقیقی
کتاب »یک دریچه، یک چراغ« رونمایی 

می شود
همدلی| کتاب »یک دریچه، یک چراغ« دوشنبه ۱۱ 
دی از سوی انجمن منتقدان و نویسندگان سینمایی 
ایران رونمایی خواهد شــد.به نقــل از روابط عمومی 
انجمن منتقدان و نویســندگان آثار سینمایی ایران، 
کتــاب »یک دریچــه، یک چراغ« شــامل مجموعه 
مقالات سینمایی امیرحسین سیادت روز دوشنبه ۱۱ 
دی ساعت ۱۷ در محل خانه سینما رونمایی می شود.

در این مراســم رونمایی، علاوه بر نویســنده کتاب، 
ســعید عقیقی و حســین عیدی زاده حضور خواهند 
داشت و درباره این کتاب صحبت خواهند کرد.کمیته 
فرهنگی انجمن منتقدان و نویسندگان آثار سینمایی 
ایران برگزارکننده این سلســله نشست ها است.کتاب 
»یــک دریچه، یک چراغِ« شــامل مجموعه مقالات 
امیرحسین سیادت منتقد فیلم در باب سینما است.

ســیادت در این کتاب در ۲ بخش سینمای جهان و 
ســینمای ایران به بررسی بیست و هشت فیلم و اثر 
سینمایی پرداخته اســت. نویسنده در این مجموعه 
مقــالات به ســینمای آمریکا، ژاپن، اروپای شــرقی 
و غربــی، ترکیه و … نگاه کرده و آثار فیلمســازان 
ایرانی را نیز تحلیل کرده است. وام گیری نویسنده از 
آثار ادبی و خصوصاً اشــعار شاملو در انتخاب عناوین 
فصول و بعضاً محتوای مقالات درخور توجه اســت. 
ضمــن اینکه عنوان کتاب نیز برگرفته از شــعری از 
فروغ فرخزاد اســت که نشان از تعلق خاطر نویسنده 

به ادبیات معاصر ایران دارد.

در نمایشگاه »دیدار« و در گالری میرمیران خانه 
هنرمندان ایران

حمید جبلی عکس های خود از تئاترهای 
آتیلا پسیانی را به نمایش گذاشت

همدلی| نمایشگاه نخســتین جشن »شب عکس 
تئاتــر« و »دیدار« جمعه ۸ دی بــا حضور مردم 
و جمعــی از هنرمنــدان در گالری هــای پاییزِ و 

میرمیران خانه هنرمندان ایران افتتاح شد.
به نقل از روابط عمومی خانه هنرمندان ایران، پس 
از انتشار فراخوان نمایشگاه نخستین جشن »شب 
عکس تئاتر« برای اعضای انجمن صنفی عکاسان 
تئاتر ایران، ۴۵۵ اثــر از ۹۲ عکاس به این رویداد 
ارسال شد که در نهایت ۶۰ اثر به بخش نمایشگاه 
راه پیدا کرده است. اکنون این عکس ها در گالری 
پاییزِ خانه هنرمندان ایران به نمایش گذاشته شده 
است. همچنین نمایشگاه »دیدار« که منتخبی از 
عکس های حمید جبلی از تئاترهای آتیلا پسیانی 
)گروه تئاتر بازی( اســت نیز در گالری میرمیران 
خانه هنرمندان ایران به نمایش گذاشته شده است.

محمد مهدی عسگرپور، کیومرث مرادی، ابراهیم 
حقیقی، اصغر پیران، سیامک زمردی مطلق، هوتن 
شکیبا، ستاره پسیانی، مسعود پاکدل، مهدی آشنا 

از جمله چهره های حاضر در این مراسم بودند.
حمید جبلی در مراســم افتتاحیه این ۲ نمایشگاه 
گفــت: به همگــی خوش آمد می گویــم. از طرف 
انجمن صنفی عکاســان تئاتر شــما را به تماشای 
آثــار ۲ گالری پاییز و میرمیــران دعوت می کنم. 
آثــار حاضر در گالری میرمیران، عکس های من به 
یاد آتیلا پســیانی است. آثار حاضر در گالری پاییز 
نیز عکس های بخش مســابقه بود که باید آن ها را 

مفصل تر ببینید.
ابراهیم حسینی دبیر نمایشــگاه نخستین جشن 
»شــب عکس تئاتر« نیــز در ادامه این مراســم 
گفت: در این فرصت لازم اســت کــه از مجموعه 
خانه هنرمندان تشکر کنم. اینجا خانه ماست و در 
آن خیلی احســاس راحتی می کنیم. فکر می کنم 
وظیفه همه ماست که در نگهداری خانه هنرمندان 
کوشا باشــیم. تمام رویدادهای عکاسی ما در ۲۰ 
سال گذشته، در خانه هنرمندان بوده و هیچ جای 
دیگــری هم نرفته و نمی رویم. در این مدت ســه 
کارگاه داشــتیم؛ یک کارگاه دیگــر و یک برنامه 
اختتامیــه هم داریم. جا دارد که دو مرتبه از خانه 

هنرمندان ایران تشکر کنم.
جبلی نیز در ادامه مراســم با تشکر از حضار، بیان 
کــرد: از آقای عســگرپور تشــکر می کنم که این 
امکان را در اختیار بچه های انجمن عکاسان تئاتر 
گذاشته اند. متاسفانه روز به روز شرایط ما از لحاظ 
امکانات و اقتصادی بدتر می شود. اکنون اگر عشق 
نباشــد دیگر عکس و عکاســی تئاتر وجود ندارد. 
چون واقعا هیچ کس نمی تواند بگوید که شغل من 
عکاســی تئاتر اســت و با این کار زندگی می کنم. 

امیدوارم این موضوع هم به صورتی حل شود.
او افزود: نمایشــگاه آثار حاضــر در گالری پاییز، 
عکس های بخش مســابقه بین دوســتان عکاس 
جوان تــر بوده که ۶۰ اثر آن برای این نمایشــگاه 
انتخاب شده است. چون داور بودم، اسم هیچکدام 
از عکاس هــای انتخاب شــده را نمی دانم. در واقع 
ما برای داوری، با کد درج شــده روی آثار آنها را 

می دیدیم و انتخاب می کردیم.
این هنرمند درباره نمایش عکس هایش در گالری 
میرمیران گفت: من نمی دانستم برای دوستم آتیلا 
پسیانی که بیش از سال ۶۰ باهم کار کرده بودیم، 
چه کاری می توانم انجام دهم. چون آقای پسیانی 
گروه تئاتر »بازی« را تاســیس کرده بود و من به 
عنوان عکاس در گروه با ایشان همکاری می کردم، 
ایــن آثار را برای نمایش انتخاب کردم. عکس های 
حاضر در نمایشــگاه از سال ۶۲، ۶۳ شروع شده و 
به آخرین کار او می رســد که ایــن اتفاق رخ داد. 
متاسفانه نتوانســتم آخرین عکس ها را با کیفیت 

خوب به ایشان نشان دهم؛ امیدوارم لذت ببرید.
او عنــوان کرد: ایــن کوچکتریــن کاری بود که 
می توانســتم برای یک دوســت انجــام دهم. این 
عکس ها را به انجمن صنفی عکاســان تئاتر تقدیم 
کردم تا هر طور توانستند از آنها محافظت کنند تا 

به صورتی یاد آتیلا برای مان باقی بماند.
نمایشگاه های نخستین جشن »شب عکس تئاتر« 
و »دیدار« تــا ۱۸ دی ۱۴۰۲ در گالری های پاییزِ 
و میرمیــران خانــه هنرمندان ایران برپا اســت. 
علاقمندان به تماشــای این آثــار می توانند همه 
روزه )به غیر از شــنبه ها( از ســاعت ۱۴ تا ۲۰ به 

گالری های این مجموعه مراجعه کنند.

همدلی|  آیین نکوداشــت ارســلان کامکار 
نوازنده و آهنگ ســاز پیش کسوت موسیقی 
کشــورمان با حضور تعــدادی از هنرمندان 
و پیش کســوتان عرصه موســیقی و سایر 
گونه های هنری در فرهنگســرای ارسباران 

تهران برگزار شد.
بــه نقــل از روابط عمومی مراســم، آیین 
نکوداشــت ارســلان کامــکار نوازنــده و 
آهنگ ساز پیش کسوت موسیقی کشورمان با 
حضور تعدادی از هنرمندان و پیش کسوتان 
عرصه موســیقی و سایر گونه های هنری در 
فرهنگسرای ارسباران تهران برگزار شد. این 
در حالی اســت که هم زمان با برگزاری این 
قبلی  دوره های  برترین هنرمنــدان  رویداد 
نشست »در آســتانه« کانون ادبی زمستان 

نیز معرفی شدند.
می خواســتم مجلس عــزای عمومی 

برگزار کنم
هوشــنگ کامکار آهنگ ســاز و سرپرست 
گروه موســیقی »کامکارها« که به مناسب 
پاسداشــت برادرش در ایــن برنامه حضور 
از برگزارکنندگان  داشــت، ضمن قدردانی 
این رویداد گفت: شــرایط موســیقی امروز 
گریه آور است کمااینکه می خواستم مجلس 
عزای عمومی برای موســیقی ایران بگیرم. 
اما به هرحــال در این شــرایط قدردانی از 
هنرمندان زنده ارزنده است. من نباید درباره 
ارســلان حرف بزنم؛ او هنرمندی است که 
یک عیب خــوب دارد، اینکه خودبزرگ بین 

نیست.
او ادامه داد: ارســلان با رهبــران خوبی در 
ارکسترســمفونیک کار کــرده و در گــروه 
»کامکارها« نقشــی مهمی داشــته است. 
سالیان بسیاری اســت که ارسلان تدریس 
می کند، شــاگردان بســیاری در نوازندگی 
ویولــن دارد و به من در اجــرای کارهایم 
کمک کرده اســت. البته ارکستر سمفونیک 
به جای اینکه به جوانان آهنگ ســاز برسد، 
چیزهایی را اجرا می کند که فایده ای ندارد. 
باید بخشی از کارهای ارکستر کلاسیک اجرا 

شود و الباقی اجراها به آثار جوانان برسد.
امیدبه فرصت دوباره 

بیژن بیژنی خواننده پیش کســوت موسیقی 
ایرانــی هم در ایــن برنامه گفــت: یکی از 
با  آشــنایی  موســیقایی ام  خجستگی های 
خانواده کامکارها اســت که سال ۱۳۶۷ با 
عنوان »افسانه ســرزمین پدری ام« رخ داد 
و ارســلان کامکار آهنگ سازی این آلبوم را 
برعهده داشت. آلبوم »گل به دامن« را نیز با 
تنظیم ارسلان کامکار در کارنامه ام دارم که 
موردتوجه علاقه مندان موسیقی قرار گرفت.

او بــا ذکــر خاطــره ای عنوان کــرد: آغاز 

باشــکوهی برای من بود، »شوریده دل« را 
زمزمه می کــردم و روز ضبط بی تابانه برای 
اجرای این قطعه به استودیو رفتم. امیدوارم 
فرصــت جدیدی دســت دهد تــا فعالیت 
جدیدی داشته باشــیم و از خانواده کامکار 

تشکر می کنم.
رضا عالمی آهنگ ســاز و نوازنده ویولن نیز 
در این مراســم اظهار کرد: ۴۰ ســال است 
ارســلان کامکار را می شناســم؛ بااخلاق و 
فروتن و کاربلد اســت. خانواده کامکارها را 
همه می شناسند. درباره ارسلان کامکار هم 
باید به یک مثال اشاره کنم: چند وقت پیش 
از ویل دورانت چیزی خواندم که نوشته بود 
در جوانی فکــر می کردم خیلی می دانم؛ اما 

در دوران کهولت فهمیدم چیزی نمی دانم.
یونس شکرخواه مدرس حوزه ارتباطات نیز 
اظهار کــرد: در خانــواده کامکارها موضوع 
فراتر از هنر اســت. ادبیات غنی موســیقی 
محصــول این خانــواده اســت و این گروه 
خدمت بزرگی به موســیقی محلی داشتند. 
این خانواده فرامتن هســتند و در موسیقی 

در کنار بزرگان حضور پررنگی داشتند.
اظهار  نیز  محمدرضا چراغعلی آهنگ ســاز 
کرد: ۲ ویژگی استاد ارسلان کامکار، تواضع 
و فروتنی اســت. امیــدوارم انتهای هنرمند 

بودن، انسان بودن باشد.
نیمــا زاهدی نوازنده ویولن نیز با اشــاره به 
جایگاه ارســلان کامکار گفت: در شرایطی 
که تنگ نظری ها موجب می شود نسل جوان 
خیلی دیده نشــود، ارســلان کامکار ما را 
تشویق می کرد و ما مدیون همین تشویق ها 

هستیم.

یک  به  هنری  نباشــید  خسته  *یک 
هنرمند توانا

احمد محمدی ســهروردی مدرس دانشگاه 
و مؤلف هم در این مراسم توضیح داد: عرفا 
معتقدند موسیقی آواز کائنات است. خانواده 
کامــکار یک خانواده نیســت، یک کشــور 
هستند. موسیقی به جامعه نشاط می دهد و 
قدرت ساماندهی دارد و هر ملتی که نشاط 

و امید داشته باشند و پایدار می ماند.
علــی جعفری پویان نیز اظهــار کرد: امروز 
تجلیل نیســت و یک خسته نباشید هنری 
به بهانه زادروز ارســلان کامکار است. همه 
بــه توانایی های این هنرمند آگاه هســتیم. 
آهنگ سازی وی با موســیقی فیلم »مادر« 
آغاز شــد و سینما قدر ارســلان کامکار را 
ندانست. سه سولوی درجه یک در سینمای 
ایران زد که شامل موسیقی »قارچ سمی«، 
»میم مثل مادر« و »کیف انگلیسی« می شد.

شهرام صارمی پژوهشگر حوزه موسیقی نیز 
یادآور شد: امیدوارم ارسلان کامکار خسته 
نشــود و کار کند. نهاد خانــواده بودن بین 
کامکارها مهم اســت و همیشه باهم بودند. 
افتخار شــاگردی هوشنگ کامکار را داشتم 
و از آموزه های اردشــیر کامــکار بهره بردم. 
امیدوارم شرایط به گونه ای باشد که پویایی و 

اعتلای این هنر را بیشتر شاهد باشیم.
فعلــی  شــرایط  از  *انتقــاد 

ارکسترسمفونیک
ارســلان کامکار هــم در این مراســم ضمن 
قدردانــی از دســت اندرکاران برگــزاری این 
مراسم و همسرش تصریح کرد: خیلی چیزها 
را می خواستم بگویم؛ اما اعتراض اثری ندارد. 

۳۵ سال اســت برای ارکسترسمفونیک تلاش 
می کنیم که به آن توجه شــود و نسل جدید 
حمایت شــود اما دیدیم فایده ندارد. آن چنان 
که باید برای هنرمندان ارزش قائل نمی شوند.

او با اشــاره به تولیــد اپرای رابعــه به عنوان 
تازه تریــن اثــر موســیقایی خود ادامــه داد: 
دوستان با دســتمزد اندک کنارم ایستادند، با 
هزینه شــخصی این اثر را ساختم و این همه 
زحمت کشیدم. تصور می کردم این اپرا اجازه 
اجرا پیدا می کند. از من خواســتند شخصیت 
زن را مرد بخواند و باتوجه به اینکه اهل اجرای 
خارج نیســتم، آرزوی اجرای ایــن اپرا با من 
مانده اســت.در ادامه برنامــه تندیس یادبود 
کانون زمســتان به ارسلان کامکار اهدا شد و 
در بخش بعدی هم ارسلان کامکار شمع تولد 

۶۳ سالگی خود را خاموش کرد.
معرفی برگزیدگان رویداد »در آستانه«

معرفــی برگزیــدگان بخش هــای مختلف 
رویداد »در آســتانه« کانون ادبی زمستان 
بخش دیگری از برنامه بود که اسامی آنها در 
بخش های مختلف به ترتیب زیراعلام شد.

*بخش موسیقی پاپ: علی خوش سیرت
*بخش برترین ترانه: سیدعلیرضا ذوالفقاری

محمــد کیانــی مجــد از فیروزکــوه جزو 
ترانه ســراهای برتر این مراســم بود اما وی 
بر اثر ســانحه تصادف درگذشــت و در این 
مراســم به احترام وی یک دقیقه ســکوت 
اعلام شــد.اجرای حمید غلامعلی و مهدی 
یغمایی از دیگــر بخش های این برنامه بود. 
این در حالی اســت که حسین رضا اسدی 
قطعاتی از موسیقی اقوام را برای مخاطبان 

اجرا کرد.

»ارسلان کامکار «نوازنده و آهنگ ساز پیشکسوت : 

اینجابههنرمندانبهانمیدهند!
رویداددریچه

همدلی| مجتبی امینی دبیر چهل و دومین جشنواره فیلم فجر 
از بازگشــت بخش فیلم اولی ها به این دوره از جشنواره خبرداد و 

عنوان کرد ۱۱ فیلم در این بخش حضور خواهند داشت.
در ششمین همایش سراسری مدیران کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
استان ها که امروز ۹ دی ماه برگزار شد مجتبی امینی دبیر چهل 
و دومین جشنواره فیلم فجر و محمدرضا سوقندی مدیرکل دفتر 
حقوقی سازمان سینمایی به ارایه توضیحاتی درباره روند برگزاری 

این دوره از جشنواره فیلم فجر پرداختند.
در ابتدای این نشست محمدرضا سوقندی مدیرکل دفتر حقوقی 
سازمان سینمایی به معرفی مسوولان ستاد جشنواره فجر پرداخت 
و در ادامه گفت: در تلاش هستیم در برخی یا اکثریت استان ها 
انتقال فیلم با هارد حذف شود که سینما شهر مجری این موضوع 

در تعامل با سینما در استان ها است.
در ادامه مجتبی امینی عنوان کرد: شش دوره است این نشست 
ها شکل گرفته و هر دوره نشست به یک شهید تقدیم شده است. 
امید داریم برکت و حضور شــهید به پیشرفت کارها کمک کند. 
هفته گذشته وزارت ارشاد مهمان یک شهید گمنام بوده و مزین 

به حضور یک شهید گمنام شده است.
امینی با اشاره به اینکه جشنواره بین المللی فیلم فجر مهمترین 
رویداد ملی، منطقه ای و بین المللی فرهنگی کشور است، ادامه 
داد: ســال گذشــته ۲ رویداد جام جهانی و جشنواره فیلم فجر 
توسط رسانه های معاند مورد هجمه قرار گرفته بود اما به حمد 
الله باشکوه به ســر منزل مقصود رسید. در هر ۴۰ دوره گذشته 
جشــنواره فجر، مجلس به وزیر ارشاد کارت زرد می داد و پارسال 
برای اولین بار مجلس پس از جشــنواره به وزیر کارت سبز داد. 
دوره گذشته جشنواره موفقی داشتیم و امیدواریم امسال هم این 

مهم رقم بخورد.
او با قدردانی از ماه ها تلاش ســتاد جشنواره جهت بهتر برگزار 
کردن این رویداد افزود: خدا را شــکر در این دوره تعاملات بهتر 

بوده است و حال اهالی سینما خوب است.
دبیر جشنواره فیلم فجر ادامه داد: امسال تولید فیلم ها ویژه بوده و 
رکورد ثبت نام در بخش ملی جشنواره فیلم فجر با ثبت نام ۱۱۵ 
اثر شکسته شد و این اتفاق ویژه نوید فجری پر رونق در ژانرها و 
مضمون های مختلف می دهد. در این دوره فیلمســازان صاحب 

نامی داریم و جشنواره پرمغز و پرشوری را خواهیم داشت.
رکورد شکنی فیلمسازهای فیلم اولی 

او در ادامــه با ارایه آماری از چهل و دومین جشــنواره فیلم فجر 
گفت: امسال ۵۱ فیلمساز فیلم اولی در جشنواره ثبت نام کرده اند، 
۵ فیلم کودک، ۳۵ فیلم اجتماعی، ۱۷ اثر دفاع مقدس و ۱۱ اثر 

طنز، پیگیر حضور در جشنواره هستند.
دبیر جشــنواره با ابراز امیدواری برای آنکه آثار راه یافته به بخش 
ملی تا ۲ هفته آینده توســط هیات انتخاب اعلام شود، افزود: در 
تلاش هستیم فیلم های خوبی به بخش رقابتی راه پیدا کنند و 
جشنواره پیش رو با ۲۲ فیلم در بخش رقابتی و ۱۱ فیلم در بخش 
فیلم اولی ها برگزار می شود و فیلم اولی ها می توانند ظهور و بروز 

مناسبی در فجر چهل و دوم داشته باشند.
او با اشــاره به اینکه امســال مانند ســال قبل بخش بین الملل 
درخشــانی خواهیم داشت گفت: ۶۲۱ اثر از ۸۷ کشور جهان به 
جشنواره ارسال شده است و دعوت و حضور ۲۵۰ مهمان خارجی 
از فیلمسازان و هنرمندان بین المللی را در برنامه داریم تا شاهد 
حضور بین المللی پررنگی باشیم. در جشنواره ۴۲ نگاه ویژه ای به 
موضوع غزه و فلسطین خواهیم داشت و جز موارد مهم بخش بین 

الملل ما است.
تلاش همه جانبه برای نشاط و امید

امینی یادآور شــد: چندین سال است این حس و انرژی خوب به 
دلایلی کمرنگ شــده و انگار باید دست به دست هم دهیم تا در 

استان ها و شهرستان ها نشاط و امید رقم بخورد.
او با اشــاره به جلســه خود با پیمان جبلی و جلســه وزیر 
فرهنگ با وزیر کشــور گفت: نیاز است صداوسیمای استان، 
شــهرداری ها و اســتانداری ها همه پای کار این مهمترین 
اتفاق هنری استان بیایند و جشنواره جزو جشن ها و برنامه 
های میدانی این دهه محسوب شود.امینی با تاکید بر اینکه 
نیاز اســت هم افزایی در اســتان ها شکل بگیرد، بیان کرد: 
انتظار می رود با استفاده از فضای محیطی، فضای مجازی و 
رسانه ها بتوانیم موقعیت خوبی را در استان ها فراهم کنیم.

او ادامه داد: خود استان ها می توانند با الگوگیری از ستاد جشنواره 
در تهران ســتادی در استان شکل بدهند و تلاش کنند ظرفیت 

های لازم برای فجر مورد استفاده قرار گیرد.
امینی با مطالبه از اســتان ها جهت فراهم آوردن ظرفیت برای 
حضور صاحبان آثار در استان ها گفت: تلاش می کنیم صاحبان 
آثار و بازیگران و نویســندگان در اســتان ها حضور پیدا کنند و 
سفرهای یک روزه یا دو روزه برای آنها در نظر گرفته شود و عوامل 
فیلم ها به استان بیایند و با مردم فیلم ببینند. طی این ساز و کار 
احترام هنرمندان به مردم و نشاط برای هنرمندان و مردم رقم می 
خورد و هر استان با توجه به ظرفیت و استعداد خود از ۲ تا ۷ فیلم 

را حمایت می کند.
زنگ سینما در جشنواره چهل ودوم

امینی با اشــاره به حضور انیمیشــن های خوب در فجر امسال 

تاکید کرد: در تلاش هستیم برای مدارسی که ضعیف تر هستند 
یا مدارس دولتی به منظور نشاط و امید، برنامه اکران صبح فجر 
داشته باشــیم و همت کنیم بخش زنگ سینما را با هماهنگی 
وزارت آموزش و پرورش در استان ها راه اندازی کنیم و همچنین 
برای مدارس به ویژه مدارس کم تر برخوردار اکران استانی داشته 
باشــیم.پس از این مدیران استان ها در گفت وگو با دبیر چهل و 
دومین جشنواره فیلم فجر مواردی را نظیر اتخاذ روشی برای  اکران 
همزمان فیلم های خوب در تهران و ســایر استان ها، اختصاص 
سینمای مشــخص در هر استان برای حضور هنرمندان، حضور 
عوامل اصلی فیلم در اکران های اســتانی فجر، برگزاری جلسات 
نقد و بررسی فیلم های جشنواره در استان ها، همکاری سازمان 
صداوسیما در پوشش کامل جشنواره، توجه به آماده سازی سالن 
های ســینمایی در استان های فقیر، برنامه ریزی مناسب ستاد 
جشــنواره برای اکران در ســالن های دارای استاندارد استان ها، 
اطلاع رسانی به موقع تصمیمات ستاد جشنواره به ستاد استان ها 
عنوان کردند.امینی در انتها با تاکید بر فراهم آمدن ظرفیت برای 
حضور خبرنگارن استانی در کاخ جشنواره و کسب تجربه حرفه ای، 
از اقدامات بدون هماهنگی سال قبل انتقاد کرد و گفت: جشنواره 
فیلم  فجر جشنواره گرید A هست و استانداردهایی مورد نظارت 
بین المللی دارد و اقدامی که سال قبل در یک یا دو استان تجربه 

کردیم به اعتبار این جشنواره ضربه می زند.
سیمرغ های استانی لطمه به اعتبار جشنواره

او افزود: برگزاری مســتقل اختتامیه در اســتان ها و ســیمرغ 
دادن به یک یــا چند اثر اقدامی 
غیرحرفــه ای اســت و به اعتبار 
بین المللی جشنواره لطمه می زند 
و بــی احترامی به هیات داوران و 

استانداردهای جشنواره است.
استانی  مدیران  احکام  انتها  در 
جشــنواره توزیع و به مناسبت 
روز زن به صورت نمادین تفاهم 
نامه ای بین دبیر جشنواره و ۲ 
مدیر استانی گلستان و لرستان 

امضا شد.

مجتبی امینی؛ دبیر چهل و دومین جشنواره فیلم فجر خبر داد:

بخش فیلم اولی ها به »فیلم فجر« بازگشت


